
 

Chen DING, MH, JP  

Chief Executive Officer  

CSOP Asset Management  

 

Ms. Ding has served as Chief Executive Officer of CSOP Asset Management Limited since joining the 

company in 2010, overseeing the formulation of the firm’s overall business direction and setting 

strategic priorities. Prior to this role, she was the Assistant CEO, Managing Director and member of the 

Investment Committee at China Southern Asset Management from 2003 to June 2013, accumulating 

over 30 years of experience in the asset management industry. 

 

Ms. Ding was awarded the Medal of Honour by the Hong Kong Special Administrative Region 

Government in July 2021 and appointed as a Justice of the Peace in July 2024. In April 2025, she was 

appointed by the Hong Kong Special Administrative Region Government as an Independent Non-

Executive Director of the Hong Kong Exchanges and Clearing Limited. 

 

Since January 2023, Ms. Ding has held the position of Vice Chairperson of the Hong Kong Financial 

Services Development Council, concurrently serving as Convener of the Mainland Opportunities 

Committee since 2019. She transitioned to the role of Permanent Honorary Chairperson of the Hong 

Kong Chinese Fund Association in 2020 after serving as its chairperson. Her current roles also include 

membership in the Hong Kong Mandatory Provident Fund Schemes Appeal Board, Executive Board 

Member of the Treasury Markets Association Council, Executive Committee of the Investment 

Management Association of Singapore and non-official member of the HKSAR Government’s Task Force 

on Enhancing Stock Market Liquidity. 

 

Throughout her career, Ms. Ding has held significant positions including member of the Product Advisory 

Committee of the Securities and Futures Commission, Process Review Panel of the Securities and 

Futures Commission, Securities and Futures Appeals Tribunal, Financial Infrastructure and Market 

Development Sub-Committee of the Hong Kong Monetary Authority, Co-Chairman of the International 

Business Committee of the Asset Management Association of China, and the Vice Chairperson of 

Chinese Securities Association of Hong Kong.  

 

Ms. Ding holds a Master's degree in Business Administration from San Francisco State University in the 

United States and a Bachelor’s degree in Electrical Engineering from Sichuan University in China. 



 

丁晨, 荣誉勋章，太平绅士 

总裁 

南方东英资产管理有限公司 

 

 

丁女士自 2010 年加入南方东英资产管理有限公司，现任行政总裁，负责制定公司整体

业务方向及战略重点。此前，她于 2003年至 2013年担任南方基金管理股份有限公司总

裁助理及董事总经理，拥有逾 30年资产管理行业经验。 

 

丁女士于 2021年 7月获香港特区政府授予荣誉勋章，并于 2024年 7月获委任为太平绅

士。2025年 4月，她获香港特区政府委任为香港交易所獨立非執行董事。 

 

丁女士自 2023年 1月任香港金融发展局副主席，并自 2019年起任香港金融发展局内地

机遇小组召集人。此外，她于 2020 年卸任香港中资基金业协会会长后现任该协会永远

名誉会长。目前，丁女士同时兼任香港强制性公积金计划上诉委员会委员、香港财资

市场公会理事会成员、新加坡投资管理协会执行委员会成员，以及香港特别行政区促

进股票市场流动性专责小组非官方成员。 

 

在过往职业生涯中，丁女士曾担任香港证券及期货事务监察委员会咨询委员、程序复

检委员会委员、上诉审查处委员，香港金融管理局金融基建及市场发展委员会委员，

中国证券投资基金业协会国际事务委员会联席主席，以及香港中资证券业协会副会长

等职务。 

 

丁女士持有美国旧金山州立大学工商管理硕士学位及中国四川大学电机工程学士学位。 
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